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Protokół przed przyjęciem przez Radę Miasta  
 
 

PROTOKÓŁ NR VI/2020 
z obrad VI Sesji zwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

która odbyła się w dniu 30 kwietnia 2020r. w godz. 13.00 – 14.55 
w sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój. 

 
Podjęto uchwały: 
 
VI.49.2020                    w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie- Zdrój, 
 
VI.50.2020 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2020, 
 
VI.51.2020 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego 

zasobu nieruchomości Miasta Jastrzębie-Zdrój, prawa 
własności nieruchomości gruntowej, 

 
VI.52.2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieograniczonego nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych stanowiących własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój położonych przy ulicy Rybnickiej,  

 
VI.53.2020               w sprawie określenia  zadań  z   zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej, środków Państwowego   
Funduszu   Rehabilitacji   Osób   Niepełnosprawnych  
przewidziane  dla  Miasta  Jastrzębie-Zdrój na rok 2020, 

 
VI.54.2020 w sprawie zmiany Uchwały nr IV.35.2014 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie 
odpłatności i zasad korzystania z Publicznego Żłobka Nr 1 
w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
VI.55.2020         w sprawie przesunięcia terminu płatności podatku od 

nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
VI.56.2020         w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości. 
 
Ad .1. 
Otwarcie VI Sesji zwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności 
obrad. 
 
Otwarcia VI Sesji zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał Przewodniczący 
Rady Miasta – Piotr Szereda, który powitał zebranych. Na podstawie listy 
obecności, stwierdził prawomocność obrad.  
 
W Sesji udział wzięli wszyscy radni. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał 
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otrzymali wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad .2. 
Wybór Komisji uchwał i wniosków.  
 
Alina Chojecka – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
W imieniu Klubu Radnych Koalicja Samorządowa zgłaszam do pracy Radnego 
Józefa Kuberę - wyraził zgodę. 
 
Tadeusz Markiewicz- Radny RM 
W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa Jastrzębia-Zdroju zgłaszam do 
pracy Radnego Grzegorza Mosonia – wyraził zgodę.   
 
Głosowanie radnych: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
Stwierdzam, że skład Komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad .3.  
Przyjęcie protokołów z III, IV i V Sesji Rady Miasta.  
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
Czy są pytania do protokołów z III, IV i V Sesji Rady Miasta? Nie widzę.                                 
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołów z III, IV i V Sesji Rady 
Miasta? 
 
Głosowanie radnych: za – 21, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
Stwierdzam, że Rada Miasta przyjęła protokół jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.   
 
Ad .4. 
Przyjęcie informacji Prezydenta Miasta. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.5. 
Przyjęcie sprawozdania Prezydenta Miasta z realizacji uchwał Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój podjętych w I kwartale 2020 roku oraz aktów prawa 
miejscowego.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Ad.6 
Przyjęcie informacji Przewodniczącego Rady Miasta.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 
Informacja Zarządzania Kryzysowego i przygotowania miasta Jastrzębie-
Zdrój do zmniejszenia skutków epidemii koronawirusa.  
 
Informację przedstawił Robert Cichowicz Zastępca Prezydenta Miasta  
 
Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 
Zgłaszanie interpelacji do Biura Rady Miasta na piśmie.  
 
Do protokołu interpelacje złożyli: 
 
Franciszek Franek w sprawie: 
 
- remontu odcinka drogi od ul.Sadowej do skrzyżowania z ul.Zdziebły. 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
Szymon Klimczak w sprawie: 
 
- chaosu w rozdysponowywaniu maseczek. 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
Janusz Toborowicz w sprawach: 
 
- wykorzystania środków finansowych na zakup sprzętu komputerowego dla 
uczniów realizujących proces zdalnego nauczania w placówkach oświatowych                      
z projektu „Zdalna szkoła”, 
 
- nadzoru kuratorskiego i asystentów rodzinnych nad rodzinami dysfunkcyjnymi 
oraz funkcjonowania Zespołu ds. Interwencji Kryzysowej w sytuacji pandemii 
koronawirusa. 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 11-12 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.9. 
Podjęcie uchwał w sprawach bieżących zgodnie z wykazem.  
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój. 
 
Opinie Komisji RM – pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
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Uchwała nr VI.49.2020  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, została przyjęta głosami: za – 22, 
przeciw – 0 , wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13  do niniejszego 
protokołu. 
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2020 
rok. 
 
Opinie Komisji RM – pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VI.50.2020  w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2020 rok, została przyjęta głosami: za – 22, przeciw 
– 0 , wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14  do niniejszego 
protokołu. 
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu 
nieruchomości Miasta Jastrzębie-Zdrój, prawa własności nieruchomości gruntowej.  
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej - pozytywna.   
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VI.51.2020  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do 
gminnego zasobu nieruchomości Miasta Jastrzębie-Zdrój, prawa 
własności nieruchomości gruntowej, została przyjęta głosami: za – 22, 
przeciw – 0 , wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15  do niniejszego 
protokołu. 
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
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nieograniczonego nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonych przy ulicy Rybnickiej. 
 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej – pozytywna.  
 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VI.52.2020  w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości 
gruntowych niezabudowanych stanowiących własność Miasta Jastrzębie-
Zdrój położonych przy ulicy Rybnickiej,  została przyjęta głosami: za – 22, 
przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie określenia  zadań  z   zakresu rehabilitacji zawodowej                               
i społecznej, środków Państwowego   Funduszu   Rehabilitacji   Osób   
Niepełnosprawnych  przewidziane  dla  Miasta  Jastrzębie-Zdrój na rok 2020. 
 
Opinie Komisji Rodziny i Polityki Społecznej, oraz Budżetu i Skarbu  - pozytywne.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VI.53.2020  w sprawie określenia  zadań  z   zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej, środków Państwowego   Funduszu   
Rehabilitacji   Osób   Niepełnosprawnych  przewidziane  dla  Miasta  
Jastrzębie-Zdrój na rok 2020, została przyjęta głosami: za – 21, przeciw 
– 0, wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17  do niniejszego 
protokołu. 
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IV.35.2014 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z 
dnia 27 marca 2014 r. w sprawie odpłatności i zasad korzystania z Publicznego 
Żłobka Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju. 
 
Opinie Komisji Rodziny i Polityki Społecznej, oraz Budżetu i Skarbu  - pozytywne.  
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Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VI.54.2020  w sprawie zmiany Uchwały nr IV.35.2014 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie odpłatności i 
zasad korzystania z Publicznego Żłobka Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju, została 
przyjęta głosami: za – 21, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 
 
Opinie Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia- pozytywna  
Budżetu i Skarbu- nie zajęto stanowiska 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
W związku z tym, że jest to mój projekt uchwały, jako Przewodniczącego, to 
skorzystałem z tej możliwości i chciałem wyjaśnić, że podjęte do tej pory nasze 
uchwały czyniły podmioty nierówne, jeżeli chodzi o pomoc samorządu dotyczącą 
epidemii COVID 19. Faktem jest, że mój projekt uchwały dotyczy wszystkich 
podmiotów, bo uważam, że to powinno dotyczyć wszystkich podmiotów i nie 
rozgranicza na kwestie funkcjonowania. Tylko tak, jak powinno być zastosowane 
tzn. w zależności od sytuacji finansowej firmy i w zależności od współczynników, 
które są przedstawione. Problem polega też na tym, że jeżeli musimy się opierać 
tylko na zasadzie, że udzielamy pomocy firmom, które są wykreślone tj.nie mogły 
działać na zasadzie zakazu. Na przykład fryzjerzy, kosmetyczki są generalnie 
skreśleni. Natomiast niektóre branże mogą działać, ale mają utrudnioną 
działalność i to znacząco i nie tylko dlatego, że klienci mają mniejszy zasób 
wykonywania swoich działań i zakupów, ale z racji zachowania bezpieczeństwa                    
i na przykład restauratorzy mają możliwość działania, ale sprzedaż tylko na wynos 
tj.ogranicza się jedzenie do wydawania posiłków, sprzedaży posiłków niezbędnych 
do życia, jeżeli ktoś potrzebuje, żeby kupić. Natomiast dobrze wiemy, że do 
restauracji na przykład chodziliśmy dla przyjemności, spotkać się ze znajomymi                  
i obiad, który był planowany, a nie ugotowany chodziliśmy spożywać do restauracji 
i nie dlatego, że mieliśmy taką potrzebę, ale dla przyjemności, co też jest 
niezbędne tj.spotkania towarzyskie.  W związku z tym na takim przykładzie chcę 
pokazać, że część działalności niewykluczonych w stu procentach ma znaczące 
problemy z funkcjonowaniem. Na dodatek nie wszystkie restauracje są w stanie 
wydawać posiłki na wynos, czy dostarczane do domu i w związku z tym tutaj 
należałoby moim zdaniem podjąć działania takie, żeby tym branżom które mają 
bardzo znacznie okrojone działania też pomóc. Dlatego chciałem zrównać prawnie, 
a nie merytorycznie tj.komu, jak się należy. Takie jest moje uzasadnienie i myślę, 
że teraz pan Tadeusz Sławik również chce zabrać głos.  
 
Tadeusz Sławik- Radny RM 
Panie Przewodniczący, to są ważne uchwały dla naszych przedsiębiorców i też nie 
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rozróżniam z uwagi na to, jak są zarejestrowane podmioty. Uważam, że powinna 
być inna argumentacja. Przyjęliśmy jedną uchwałę na tej sesji o zwolnieniach                      
z podatku od nieruchomości i umówiliśmy się, że dalej będzie praca prowadzona, 
aby również objąć osoby prawne tymi zwolnieniami. W konsekwencji były też 
dyskusje klubowe i pana Przewodniczącego o to prosiłem, aby w imieniu naszym 
złożył ten projekt uchwały i świadomie szeroko otwartej. Natomiast 
dyskutowaliśmy już projekty uchwał i te projekty uchwał, które zgłosiła pani 
Prezydent wstępnie na Komisji Polityki Gospodarczej, a już na Komisji Skarbu, bo 
już ten drugi wpłynął i oba dyskutowaliśmy. Tutaj są dalej pytania i powiedziałem, 
że to jest moje zdanie, że na sesji musimy podjąć najlepszą z możliwych decyzji                 
i czeka nas tutaj jak sądzę dyskusja w tej sprawie. Może tę dyskusję… , aczkolwiek 
chciałbym poprosić o kilkanaście minut przerwy dla Klubu Prawo i Sprawiedliwość, 
a potem jak sądzę będzie tutaj dyskusja potrzebna, aby wybrać najlepsze 
rozwiązanie. Tutaj są szeroko otwarte wrota dla wszystkich i za tym idą 
konsekwencje finansowe, a tutaj w drugiej uchwale jest taka procedura, że są 
firmy które nie mogą działać i co z tymi po środku, o których pan Przewodniczący 
mówił. Jest to temat do przedyskutowania, abyśmy dobrą uchwałę tutaj przyjęli. 
Proszę o przerwę panie Przewodniczący.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Wniosek formalny tak?    
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków  
Panie Przewodniczący mogę jeszcze coś dodać? 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Proszę.  
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków  
Chciałem nadmienić, że Komisja Budżetu i Skarbu nie rozstrzygnęła tego, czterech 
radnych wstrzymało się ze stanowiskiem.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Proszę pan radny Janusz Ogiegło. 
 
Janusz Ogiegło – Radny RM 
Proszę państwa zastanawiam się w tej chwili, bo pana projekt uchwały zawiera 
wszystkie przedsiębiorstwa? 
 
Tadeusz Sławik- Radny RM 
Tak.  
 
 
Janusz Ogiegło – Radny RM 
Czyli myślimy również o największym przedsiębiorstwie, które jest ważnym 
elementem utrzymania i nie w cudzysłowie, ale naprawdę naszego miasta. Z tego, 
co wiem, to wiele gmin w Polsce ma w tej chwili trudności i my pewnie też, tylko 
jeszcze o tym nie mówimy w utrzymaniu oświaty. Gdzieś zaczynają się kurczyć 
szkoły i gdzieś nie będzie paru szkół po wakacjach. Każdy kij ma dwa końce                            
i owszem wiem, że chyba takiego typu przedsiębiorstwa, jak duże zostaną objęte 
pomocą rządową.  
 
Piotr Szereda-Przewodniczący Rady Miasta 
Tak.  
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Janusz Ogiegło – Radny RM 
Proszę państwa apeluję tutaj o rozwagę, gdyż pozbawianie się w nieskończoność  
dochodów powoduje to, że zostaniemy bez pieniędzy, bo póki co o programach dla 
samorządów nie słyszałem. Chyba nie ma takiego? 
 
Andrzej Matusiak-Radny RM 
Samorządy nie chciały.  
 
Janusz Ogiegło – Radny RM 
Nie sądzę, bo w tej chwili… 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Dla spółdzielni też nie ma, przyjdzie czas na wszystko.   
 
Janusz Ogiegło – Radny RM 
Wczoraj przeczytałem w internecie, że miasto Kraków wystąpiło do Rządu o pilną 
pomoc, samorząd nie jest w stanie miasta utrzymać. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Tylko, że miasta otrzymają „janosikowe”.  
 
Janusz Ogiegło – Radny RM 
Jeśli mówimy o osobie, która będzie formalnie z podatków zwalniać, bo to ktoś 
musi podpisać i odpowiedzialna za to jest Prezydent Miasta i nie wiem, czy 
Prezydent Miasta taką uchwałę może wykonać, ponieważ rodzi to odpowiedzialność 
karną.  
 
Tadeusz Sławik- Radny RM 
Musi wykonać, jest organem wykonawczym, gdy uchwała Rady Miasta jest podjęta. 
 
Janusz Ogiegło – Radny RM 
Proszę państwa, odpowiedzialność karna jest po stronie kogo… 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Jeżeli jest zrobiona zgodnie z prawem, to odpowiedzialność… Proszę nie straszyć 
panią Prezydent więzieniem.  
 
Tadeusz Sławik- Radny RM 
Zostawmy, dyskusja jest i każdy swoje zdanie wypowiada. 
 
Janusz Ogiegło – Radny RM 
Nie mówię bez podstaw, bo mam doświadczenie w tej materii. Nie jest tak, że będą 
tak, jak kiedyś za dziesięć lat pytać Radę ówczesną, co postanowiła  i że był 
koronawirus. Ktoś, kto się podpisuje pod takim czymś bierze na siebie 
odpowiedzialność i chcę, żebyśmy również o tym wiedzieli. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Proszę pani radna Chojecka, a potem pan Jarosław Potępa.  
 
Alina Chojecka- Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Jeden                  
i drugi projekt uchwały był na Komisji Budżetu i Skarbu analizowany. 
Przyglądaliśmy się sytuacji finansowej miasta i pytaliśmy o rekompensaty, które 
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ewentualnie samorządy i nie mówię, że tylko Jastrzębie, ale generalnie                                 
o samorządach, które mogłyby otrzymać z uwagi na te dochody, które się kurczą. 
Jako radni i nie jest to pierwszy miesiąc naszej działalności w tej kadencji i wiemy, 
że te dochody z różnych powodów są ograniczane na korzyść mieszkańców i bardzo 
dobrze. Ale z drugiej strony jest skupienie naszej uwagi zgodnie z potrzebami                           
i sytuacją na określone grupy, to są przedsiębiorcy, rodziny jastrzębskie i osoby, 
które się poruszają w okręgu różnych rodzajów działalności. Natomiast chciałabym 
zwrócić uwagę jako wieloletnia radna i członek Komisji Skarbu, a teraz Budżetu na 
odpowiedzialność Radnych Rady Miasta za złotówki publiczne. Ponieważ zadań 
obligatoryjnych, obowiązkowych wynikających z różnych ustaw po stronie 
samorządu jest bardzo dużo i są to zadania własne. Nie wyobrażam sobie, a 
mówimy o środkach finansowych na oświatę, gdzie 80% tych środków 
przeznaczane jest na wynagrodzenie i tutaj też jest różna sytuacja. W każdym 
sektorze i w każdej kategorii działania takie problemy się pojawiają. Dlatego 
wydaje się, że jeżeli tutaj już padła konkretna cyfra, która mówi o 15 mln zł, które 
ewentualnie mogłyby nie wpłynąć do budżetu miasta, a zadania zostają. Przyjdzie 
taki moment, kiedy trzeba będzie przegłosować taki, czy inny projekt uchwały                      
i musi być gdzieś taka kwota określona na inwestycje i utrzymanie bieżące. To jest 
moje stanowisko na Komisji i tak, jak powiedziałam głosowaliśmy wszyscy tj. 
wstrzymaliśmy się podczas głosowania tego projektu uchwały. Dziękuję bardzo. 
 
Jarosław Potępa-Radny RM 
Większość tutaj i to, o co chciałem spytać tj.kwota, jaka by wynikała z przyjęcia 
tej uchwały i wiemy już, że jest to 15 mln zł. Olbrzymia kwota. Chciałem też 
dopytać, czy będzie to dotyczyło największych naszych firm, a w tym największego 
producenta węgla koksującego? Wydaje mi się, że jest to firma, która nawet bez 
pomocy samorządu w pewnym momencie, kiedy gospodarka światowa ruszy                        
i kiedy potrzebny będzie koks, to da sobie radę. Natomiast do budżetu miasta te 
pieniądze nie wpłyną, nie ma takiej możliwości. Jeżeli firma ta, czy inne firmy, 
które dadzą sobie radę, to my po prostu tych pieniędzy nie będziemy mieli tak, jak 
powiedziała koleżanka przede mną. Sprawiedliwość dystrybucyjna, czyli 
sprawiedliwość rozdzielcza mówi o tym, że równo to nie zawsze sprawiedliwie. Nie 
powinniśmy w tym momencie wszystkich wrzucać do jednego wora i największego 
naszego pracodawcy i fryzjera. W tym wypadku powinniśmy podjąć taką decyzję, 
która pomoże najsłabszym, natomiast na dzień dzisiejszy nie możemy osłabiać 
budżetu, bo ten budżet będzie dziurawy przez najbliższy rok, a może dłużej. Nie 
wiemy, jak taka sytuacja będzie długo trwała? Minister Szumowski stwierdził, że 
może nawet dwa lata i jeżeli tak to ma trwać i oby tak nie było, to może się okazać, 
że spotkamy się za pół roku i będziemy się zastanawiać, które przedszkole w 
pierwszej kolejności zlikwidować, czy którą szkołę, bo tych pieniędzy nie będzie. 
Kolega Janusz również powiedział, że nie słyszał o programie dla samorządów. 
Dużo słucham i czytam i nie słyszałem o takim programie. Pieniądze, z których 
zrezygnujemy i można tak powiedzieć, których nie uzyska budżet miasta mogą być 
nie do odzyskania i stworzą nam dziurę, która będzie się za nami ciągnęła. Nie 
wiem, kto z państwa podejmie decyzję za pół roku, czy za rok, którą na przykład 
placówkę oświatową zamknąć, czy gdzie jeszcze wykonać cięcie? Wydaje mi się, 
że największe firmy i w tym wspomniany już nasz producent węgla koksującego, 
spółka Skarbu Państwa, spółka akcyjna da sobie radę.       
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Odniosę się i powiem tak, generalnie padła kwota w uzasadnieniu pani Prezydent 
tj.15 mln zł, ale nie powiedziane na sto procent tj.gdyby. Po drugie uważam, że 
jeżeli jest przyznawana ulga, to jest na wniosek i nie jest obligatoryjnie, ale 
zgodnie z ustawą jest na wniosek. Jest ocena przedsiębiorstwa, czy spełnia pewne 
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wymogi i czy jego dochody spadły faktycznie z powodu koronawirusa, czy z innych 
przyczyn? To nie jest tak, że wszyscy o sto procent pomagają. Przedsiębiorstwo 
faktycznie możemy przywalić Jastrzębską Spółką wszystkie małe firmy typu 
restauracje, bary, puby, szewca itd. Przywalmy ich mówiąc o Jastrzębskiej Spółce, 
a zapominamy o małych, którzy mają utrudnioną działalność i należy to też 
rozważyć. Można przykryć Jastrzębską Spółkę i wszystkich tutaj, bo taka jest 
prawda, finansowy potentat, jeżeli chodzi o Jastrzębie-Zdrój i nie tylko Jastrzębie-
Zdrój i w związku z tym miejmy na uwadze, że są firmy mniejsze które mają 
problemy, a nie mają działalności prowadzonej zgodnie z ustawą. Pomoc dla 
samorządu, to oczywiście wszyscy oczekujemy, tylko chcę zwrócić uwagę, że 
samorząd to państwo i państwo potrzebuje pomocy, ale nie tylko nasze, tylko 
wszystkie kraje które są dotknięte koronawirusem. Myślę, że ten element, czy 
samorząd dostanie w jakimiś zakresie pomoc, to każda pomoc dawana 
samorządowi, która jest z budżetu państwa, czy na edukację, czy na służbę 
zdrowia, to jest powiązane. Państwo potrzebuje pomocy, ale z drugiej strony 
państwo powinno opiekować się tymi, którzy wypracowują pieniądze, które chcemy 
wydawać i właśnie na oświatę i na inne rzeczy. To jest naczynie połączone i nie ma 
tutaj jeden przeciw drugim, to trzeba oczywiście rozważyć. Dziękuję, czy jeszcze 
ktoś? Pan Józef Kubera, a potem pan Tadeusz Sławik i pani Alina Chojecka.    
 
Józef Kubera-Radny RM 
Panie Przewodniczący akurat tak się skupiło, że temat dotyczy największej naszej 
firmy i powiem szczerze cieszę się, że dzięki postawie pana Prezesa Ozona                             
i związkowców, którzy nie pozwolili pieniędzy do Skarbu Państwa, a teraz nawet 
do Ministerstwa Aktywów przeszacować prawie 1 miliard 900 tysięcy złotych.                        
Z tego tytułu zostały uwolnione w tym miesiącu w Spółce Jastrzębskiej 400 mln zł.  
Szanuję związkowców za to, że następne 400 mln zł do września tak samo będzie 
uwolnione i zostanie jeszcze 1 miliard 100 tysięcy. Taka Spółka jak Jastrzębska da 
sobie radę, to nie jest Spółka tutaj sąsiednia Rybnicka, gdzie cena węgla jest 
produkowana powyżej kosztów około 30%. Węgla w Europie jest dużo, bo cena 
węgla jest poniżej 50 USD. Jastrzębski węgiel się utrzyma, na tym się skupiliśmy. 
Może nam kiedyś Spółka pomóc. Dla nas jeśli to jest oszacowane tj. to, co pani 
Prezydent oszacowała 15 mln zł, to mamy takie potrzeby, że będziemy w przyszłym 
roku mówili „tutaj zrobimy chodnik, drogę, bo radni zapomną, że był kryzys”. Na 
prawdę proszę o rozwagę.  
 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję związkowcom, którzy są na sali. 
 
Tadeusz Sławik- Radny RM 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Chciałem przejść do meritum sprawy, 
pierwsza uchwała podzieliła firmy prowadzone przez osoby fizyczne i takie uzyskały 
przywileje. Były założenia przyjęte tj.najsłabsze firmy i zgadza się, jest ich 99%     
w mieście. Jednocześnie umówiliśmy się, że również będzie działanie dotyczące                  
firm w innej formule prawnej tj.osób prawnych i takie bardzo szerokie działanie 
zostało podjęte. Czy jest zasadne? Oczywiście też mam wątpliwości, czy 
największa firma i spółki firmy córki tej spółki miałaby to zwolnienie dostać? 
Natomiast, tutaj będę miał konkretne pytanie do pani Prezydent i pana Skarbnika 
i Wiceprezydentów, żeby tutaj Radnym przedstawili, jakie firmy mogłyby 
skorzystać z projektu uchwały? Żebyśmy przeszli do konkretów, bo wydaje się 
również i słuszne założenie pana Przewodniczącego, że część firm, które nie 
musiały być zamknięte mają minimalne obroty. Jeśli się zarządza spółkami prawa 
handlowego od wielu lat i jeśli spółka prawa handlowego i jej przychody 
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zmniejszają się o 20%, to jest ogromny problem. Przy zmniejszeniu o 30%, to de 
facto nie powinno być spółki chyba, że jakimś cudem zmniejszy koszty i gdzieś 
jakiś innych przychodów poszuka. Jeśli 50%, to nie ma prawa żadna spółka 
przetrwać i tak to już jest w biznesie. Wobec tego chciałbym się skupić na tej 
ocenie i porozmawiajmy o tym na spokojnie i bardzo rzeczowo, czy ten projekt 
daje możliwość skorzystania również tym firmom, którym spadły przychody 30-
50% i więcej procent, czy też nie daje i czy tylko firmom zamkniętym. Myśmy                      
o tym rozmawiali i może nie do końca na Komisji, ale po to jest sesja i tak żeśmy 
się umawiali, że o tym wszystkim tutaj bardzo szczegółowo porozmawiamy, żeby 
dobrą decyzję na koniec tej sesji przyjąć. Myślę dobrze, że jest ta dyskusja, a 
potem przerwę zrobimy, bo wyczerpiemy wszystkie wątpliwości i rozmawiajmy do 
końca, żeby wszystkie wątpliwości tutaj wyczerpać, ale proponuję żeby do 
konkretów teraz przejść.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Czy pani Alina Chojecka chce zabrać głos, czy pani Prezydent? 
 
Alina Chojecka-Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Pani Prezydent. 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Na początku chciałabym powiedzieć, bo  
pewnie wszyscy sobie z tego zdają sprawę, ale czasami trzeba przypominać, na 
pewno nie uda nam się pomóc wszystkim i to jest pierwsza podstawowa zasada. 
Nigdy w żadnym przypadku nie jest tak, że da się na równych prawach pomagać 
wszystkim i nawet abstrahując od podatków. Po drugie, musimy zawsze brać pod 
uwagę dwa aspekty w ulgach, jakich udzielamy naszym mieszkańcom,  
przedsiębiorstwom, czy innym firmom. Uchwała, którą przedłożyliśmy, czyli nie ta 
uchwała, nad którą państwo dyskutujecie, ale rozumiem, że prośba była o to, aby  
się odnieść do tego i dlatego mówię w tym zakresie. Nasza uchwała przedłożona, 
która jest następna, dotyczy ulg dla firm które są wskazane w przepisach 
dotyczących COVID, czyli, to są wyłączone z działalności. Inne firmy działają, 
pracują nie wszystkie w pełnym zakresie i jedne na tym korzystają, bo mają 
jeszcze więcej zadań, niż przed pandemią, a inne w minimalnym zakresie pracują, 
a jeszcze inne w normalnym trybie. Więc bywa to różnie, ale my przygotowując 
takie zmiany musimy pamiętać również o skutkach, jakie dana uchwała niesie, a 
skutek tutaj w przypadku zwolnień podatkowych jest oczywisty, bo od razu jest 
skutek finansowy. Gdyby wszystkie firmy chciały skorzystać z tej uchwały i tych 
zwolnień, to przy tej uchwale, o której w tej chwili mówimy, to byłby skutek do 15 
mln zł jest przewidywalny. Jak wspominałam chyba już wcześniej, to za pierwszy 
kwartał tego roku już mamy mniejszy udział w CIT o 12 mln zł. 12 mln zł, to są 
wszystkie zadania zaplanowane, czy to w jednostkach, czy tutaj w urzędzie, bo to 
były nasze planowane dochody. Tych pieniędzy już nie ma, więc już redukujemy 
nasze wydatki. Kolejny minus w budżecie, czyli kolejna dziura, to będę w/w ulgi, 
które już wprowadziliśmy i które ewentualnie wprowadzimy, to są kolejne miliony. 
Jeszcze trzeci element, to przecież z PIT i CIT nasz udział będzie znacznie mniejszy, 
bo podatki jeśli przedsiębiorstwa nie pracują, to tych podatków będzie jeszcze 
mniej. Więc mówiąc o tej uchwale, która została teraz poddana do procedowania, 
ona obejmuje wszystkie przedsiębiorstwa i niezależnie, jaka to jest branża i to 
byłby skutek 15 mln zł. Uchwała, która przedłożona jest przeze mnie, to są 
wszystkie firmy osoby prawne, ale tylko wskazane w przepisach o COVID. Dlaczego 
rozłożyliśmy to do drugiej uchwały, bo pamiętacie państwo, że miesiąc temu 
procedowana była uchwała dotycząca zwolnień dla wszystkich osób fizycznych, ale 
tamta uchwała była szersza i obejmowała nie tylko firmy wskazane w przepisach 
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o COVID, ale również wszystkie pozostałe. Czyli, osoby fizyczne prowadzące 
działalność gospodarczą otrzymują wsparcie na równych zasadach. Tutaj                               
w przypadku osób prawnych musimy trochę oddzielić ogromne przedsiębiorstwa 
od małych przedsiębiorstw osób prawnych, które są jeszcze wyłączone i nie mogą 
w ogóle prowadzić  działalności gospodarczej. Dlatego tylko na tym skupiliśmy się 
i również dlatego, że skutek dla miasta byłby znacznie wyższy gdyby to 
obejmowało wszystkie przedsiębiorstwa i łącznie z największymi na terenie 
naszego miasta. 
 
Tadeusz Sławik- Radny RM 
Miałbym takie pytanie, żeby dyskusję dalej prowadzić. Osoby prawne ze statystyk, 
którymi dysponuję, to jest 4-6 % i pytanie jaka jest skala i czy nie byłoby zasadne, 
aby uchwałę którą pani Prezydent zaproponowała ewentualnie tak znowelizować, 
żeby uzależnić od zmniejszenia się przychodów. Ponieważ pytanie, czy mogą być 
zagrożone firmy, które są osobami prawnymi którym spadły przychody, a 
jednocześnie nie będą mogły skorzystać z tego dobrodziejstwa. Czym 
argumentuję, żeby to rozważyć, bo zakładam, że wtedy skala nie byłaby taka duża 
i skutki budżetowe nie byłyby takie duże, a być może to przesądzi o uratowaniu 
tych firm, albo nie? Przypadek, pan Przewodniczący mówił restauracja, która ma 
100% przychodów i wydaje jakieś posiłki i nie wiem, ile to może stanowić 10-20% 
i koszty są stałe. To chciałbym jeszcze rozważyć, żeby do końca iść tą ścieżką. Pani 
Prezydent, czy jest jakaś ocena, ile firm mogłoby ewentualnie skorzystać, albo 
ewentualnie z innego i mówię tutaj ze znakiem zapytania mechanizmu, bo też 
słyszałem, że są takie rozwiązania  schodkowego spadku przychodów, ale wtedy 
mamy inny mechanizm oceny. Natomiast tutaj chodziło o to, żeby to było proste                 
i czytelne. Jestem świadomy, że to wtedy jest mechanizm, ale szukam jakiegoś                 
w dyskusji rozwiązania  optymalnego, jak mi się wydaje.  
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
W tej chwili państwu nie odpowiem liczbowo, ile takich firm mamy, natomiast to 
jest też daleko idące rozwiązanie. Mówimy tutaj oczywiście o różnych branżach                               
i firmach i również związanych z wydobyciem węgla, czy firmach budowlanych, 
które wydaje się, że normalnie pracują i w związku z tym, to o czym wcześniej 
powiedziałam uważam za zasadne i takie rozwiązanie naszym zdaniem jest 
najbardziej optymalne.     
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję, a w ramach uzupełnienia chcę powiedzieć, że Rząd pracuje w tej chwili 
nad tarczą pomocy dla samorządów i tam będą zwiększone dodatki, ale na razie 
jej nie ma. Dziękuję, wniosek formalny o przerwę. Ogłaszam 15 min. przerwy.  
 
PRZERWA 13.55-14.15 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Czy ktoś ma jeszcze zapytania? Proszę pan Szymon Klimczak o zabranie głosu. 
 
Szymon Klimczak-Radny RM 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. W sprawie projektów dotyczących 
zwolnień z podatku od nieruchomości muszę przypomnieć pewną genezę,                            
a mianowicie na ostatniej sesji mieliśmy okazję głosować uchwałę, która zwalniała 
tylko osoby fizyczne prowadzące działalność gospodarczą z podatku od 
nieruchomości. Wobec tego czuliśmy jako większość Rady Miasta i zdawało się 
słyszeć na sali poczucie pewnej niesprawiedliwości. Ponieważ pani prowadząca 
działalność salonu kosmetycznego, jako osoba fizyczna prowadząca działalność 
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gospodarczą wówczas mogła uzyskać takie zwolnienie z podatku, natomiast spółka 
z o.o. i wiemy, jak jest, że rzeczywiście osoby zatrudnione wówczas formalnie                      
w tej spółce i sama właścicielka może jednoosobowo prowadzić spółkę z o.o.                          
z takiego zwolnienia podatkowego i rozwiązania proponowanego przez nas nie 
mogła skorzystać. W związku z tym czuliśmy, że to rozwiązanie nie jest 
satysfakcjonujące  i dlatego była zapowiedź pani Prezydent, że taki projekt 
uchwały wpłynie i się pojawi, ale długo się nie pojawiał. W związku z tym pojawiła 
się inicjatywa pana Przewodniczącego Rady Miasta Piotra Szeredy i oceniam to jako 
zabranie głosu w dyskusji i jako trochę wymuszenie, aby wpłynął kontrprojekt pani 
Prezydent i mówię jako kontra wobec sprawy, natomiast nie widzę tutaj 
zapatrywań politycznych, specjalnych działań, uszczypliwości i myślę, że nasza 
dyskusja nie powinna być… , tylko skupiona na tym, jak rzeczywiście pomóc 
przedsiębiorcom. Natomiast projekt rzeczywiście jakby nie obejmuje wszystkich 
przedsiębiorców, a z kolei projekt Przewodniczącego Rady Miasta obejmuje 
wszystkich przedsiębiorców, ale trzeba też uczciwie przyznać, że w mojej ocenie 
niestety tych przedsiębiorców, którzy w tych trudnych czasach wbrew pozorom 
zarabiają i mają się całkiem dobrze.  Natomiast wydaje mi się, że dzisiejsza 
dyskusja powinna zmierzać do tego, żeby właśnie pani Prezydent zaproponowała 
jakim grupom podmiotów można zaproponować i mówię o osobach prawnych, czyli 
spółkach, jakie moglibyśmy przyjąć takie rozwiązania w postaci zwolnienia                   
z podatku od nieruchomości. Taka dyskusja nie nastąpiła i czuję pewien niedosyt   
i w związku z tym proszę panią Prezydent trochę mocą szefa Komisji Skarbu, aby 
skupić się ilu podmiotom i jakie to przyniesie skutki finansowe? Oczywiście 
przyjmuję, że Przewodniczący Rady Miasta składając taki projekt uchwały nie mógł 
też przewidzieć skutków finansowych. Oczywiście powinien jako ten, który 
formalnie składa projekt powinien takie coś ująć w uzasadnieniu, ale 
Przewodniczący Rady Miasta nie dysponuje danymi statystycznymi, jakie są                         
w Urzędzie Miasta.  W związku z tym czujemy, że ten ciężar niejako zostawił pole 
do popisu i może nie ciężar, ale pole do popisu dla pani Prezydent. Bardzo proszę 
o to, żeby rzeczywiście dzisiaj się nad tym skupić i zastanowić się, którym 
podmiotom możemy pomóc i rzeczywiście takim zastrzegam powinniśmy pomóc, 
którym ta pomoc jest potrzebna i oczywiście mówię tutaj o osobach prawnych, 
które działalność gospodarczą prowadzą.     
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Czy pani Prezydent jest na sali? 
 
Alina Chojecka- Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
Jest. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Można prosić o odpowiedź. Jakim podmiotom z jakiej branży pomożemy tą 
uchwałą, którą pani proponuje. 
 
Andrzej Matusiak- Radny RM 
Milion złotych na co się składa, na jakie firmy?  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta  
Nie mam przed sobą rozporządzenia, które literalnie wymienia firmy, które są 
wskazane w tym rozporządzeniu, ale z tego, co pamiętam, to na pewno są to 
restauratorzy, fryzjerzy, kosmetyczki, rehabilitacja, fitness cluby wszelkiego 
rodzaju i nie  pamiętam jeszcze jakie, ale to są te główne, które wskazuje 
rozporządzenie.   
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Tadeusz Sławik- Radny RM 
Wiem pani Prezydent nikt nie zna na pamięć tych przepisów, ale może mecenasa 
poprosić, bo to jest istota rzeczy teraz. Jesteśmy blisko już tego celu, jak sądzę, 
żeby połączyć naszą uchwałę z rozporządzeniem, a w uchwale mamy ogólny zapis 
powołania się na rozporządzenie i któryś artykuł, żeby odczytać na Sali i może bym 
tak zaproponował. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta  
Panie Skarbniku, czy pan ma to rozporządzenie? 
 
Tadeusz Sławik- Radny RM 
Wtedy wydaje się, że wiele niejasności, ale nie powiem, że wszystkie, a może 
większość. Bardzo proszę.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Panie Skarbniku proszę.   
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta 
Szanowni państwo pierwsza uwaga, w uchwale, którą przygotowała pani Prezydent 
nie ma słowa o osobach prawnych. Osoby fizyczne podjęliśmy na poprzedniej sesji. 
Na poprzedniej sesji podejmowaliśmy dwie uchwały. Jedna uchwała, która jest 
najważniejsza moim zdaniem, bo proszę pamiętać, że przepisy ustawy                                      
i rozporządzeń o COVID zawsze mówią o płynności finansowej i cokolwiek to 
znaczy. Na bieżąco ktoś w danym momencie nie ma środków pieniężnych, ale na 
drugi dzień może mieć środki pieniężne, bo z banku dostanie pożyczkę i wtedy już 
ma płynność finansową. Myśmy przesunęli tzn. Rada Miasta przesunęła termin 
płatności wszystkim osobom i wszystkim przedsiębiorcom prowadzącym 
działalność gospodarczą o trzy miesiące z terminem płatności do 30 września. 
Wszyscy i nie tylko wymienieni w rozporządzeniu o stanie epidemii COVID i nawet 
największy nasz podatnik ma przesunięty termin płatności. Chcąc z tego 
skorzystać, to zależy od tych firm i jeżeli im się poprawi teraz płynność finansowa, 
czy mają płynność finansową, to może płacić, a kto nie, to nie musi. Druga uchwała 
która dotyczyła zwolnienia podatkowego dotyczyła wszystkich przedsiębiorców 
będących osobami fizycznymi prowadzącymi działalność gospodarczą. Wszystkie 
osoby fizyczne i nie tylko wymienione w rozporządzeniu o COVID, ale wszyscy. 
Osoby, które tutaj są i prowadzą działalność gospodarczą w zakresie i nie wiem, 
czy ktoś prowadzi na przykład w zakresie budownictwa też jest zwolniony. Osoba 
fizyczna prowadząca działalność gospodarczą i mimo, że w rozporządzeniach                       
o COVID nie jest wymienione. Uchwała, którą tutaj pani Prezydent przedstawia nie 
mówi o osobach fizycznych, tylko mówi o tym, że i czytam w § 1 „zwalnia się                         
z podatku od nieruchomości grunty i budynki, budowle związane z prowadzeniem 
działalności gospodarczej przedsiębiorców…”. Powtarzam „grunty, budynki                               
i  budowle”, bo to jest ważne i związane z działalnością gospodarczą „przez 
przedsiębiorców, których dotyczy zakaz prowadzenia działalności związanej ze 
skutkami epidemii COVID 19”. W §2 zwalniamy również i dlatego uchwała była 
trochę później, bo ustawa wprowadziła jeszcze stowarzyszenia i stowarzyszenia 
też są tutaj zwolnione z podatku. Wszystkie stowarzyszenia, które zostały 
wyłączone, a w praktyce prawie wszystkie też tego podatku nie będą płaciły. 
Mówimy o przedsiębiorcach prowadzących działalność gospodarczą i to są osoby 
prawne, ale to są również spółki, które nie są osobami prawnymi, a taką działalność 
gospodarczą prowadzą wynikające z dwóch rozporządzeń. Pierwsze 
rozporządzenie, to rozporządzenie Ministra Zdrowia i było to pierwsze, które było  
wprowadzone ze zmianami oczywiście i potem było rozszerzane o stanie epidemii. 
Drugie rozporządzenie, to rozporządzenie Rady Ministrów i jest to dokument, który 
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w §8 powiela wszystko to, co było w rozporządzeniu Ministra Zdrowia. Paragraf 
ósmy zabrania ograniczenia funkcjonowania określonych instytucji lub zakładów 
pracy, czasowe ograniczenia o określonym zakresie działalności przedsiębiorców, 
oraz obowiązek wykonywania określonych zabiegów sanitarnych. Tutaj mamy tak 
„polegające na przygotowaniu i podawaniu posiłków, napojów gościom siedzącym 
przy stolikach…”, czyli słynnych restauratorów i oni są zwolnieni. „Związanych                         
z organizacją, promocją i zarządzeniami… targi, wystawy, kongresy, konferencje…”, 
czyli wszystkie firmy które się tym zajmują. „Pracy twórczej, wszelkimi zbiorami                  
i formami kultury, w tym związane ze sportem”, rozrywkowej i rekreacyjnej 
również. Dużo przedsiębiorstw, które są zamknięte i fryzjerzy też są ujęci w tym 
rozporządzeniu i rozporządzenie reguluje i to jest zakres bardzo szeroki. 
Przypominam również, że jeżeli jakaś firma jest w stanie ciężkim, to może składać 
wniosek o umorzenie, to nie wyklucza. Przepisy i uchwały, które są lub będą 
podejmowane nie wykluczają również możliwości umorzenia po przedstawieniu 
dokumentów. Uchwała była konsultowana, bo jak podejmowaliśmy pierwsze 
uchwały nie było jeszcze wytycznych, a ta uchwała jest zrobiona na podstawie 
wytycznych Ministerstwa Finansów … dotyczącym tego, w jaki sposób to…                                  
i oczywiście poprzez złożenie korekt deklaracji i oświadczenia przedsiębiorcy i to 
oświadczenie jest tutaj załącznikiem. Jak również okres, za który mogą składać                  
i mogą składać do 31 grudnia br. korektę deklaracji.       
 
Michał Urgoł- Radny RM 
Chciałem zapytać, czy ta uchwała również zwalnia właścicieli budynków, którzy 
płacą podatek od nieruchomości, jeżeli wynajmują tego rodzaju branżom i są 
narażeni na utratę czynszu, czy muszą w jakiś sposób udowodnić, że zawiesili 
czynsz dla danej branży? Tutaj co innego, kiedy właścicielem budynku jest osoba 
prawna. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Czy na przykład spółdzielnie, które wynajmują na działalność gospodarczą? Nie są 
zwolnione. 
 
Michał Urgoł- Radny RM 
Czy osoba prywatna wynajmująca budynek fryzjerowi w jakiś sposób mogą liczyć 
na pomoc? 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta 
Jeżeli wynajmował fryzjerowi, to zależy, kto płacił podatek? Jeżeli osoba 
wynajmująca  płaciła podatek, to osoba wynajmująca. Powinien płacić podatek 
posiadacz, czyli fryzjer, a nie wiem, jak umowy były zawarte. To jest typowa 
spekulacja w tym momencie. Jeżeli wynajmuje osoba fizyczna i jako osoba 
fizyczna, to oczywiście nie jest zwolniona, a jeżeli prowadzi to jako działalność 
gospodarczą, to z pierwszej uchwały jako osoba fizyczna ta osoba została 
zwolniona. Pamiętajmy w pierwszej uchwale 95% i może trochę przesadziłem, ale 
dużo podatników którzy prowadzą działalność gospodarczą, to osoby fizyczne                            
i z pierwszej uchwały zostały zwolnione  w tym zakresie w całości, bo nie 
ograniczyliśmy do COVID-u. Po to żeby największych przedsiębiorców, a wiemy 
którzy to są nie zwalniać z podatku i dlatego ograniczamy do tego, co wynika                               
z COVID, a i tak pozostała część jest już  zwolniona. Myśmy większość już zwolnili, 
a tylko największych nie zwalniamy, bo nie chcemy ich zwolnić, ponieważ najwięksi 
mają inne możliwości i z nich korzystają. Oczywiście, co do tego na Komisji Skarbu 
o tym mówiłem i to, co pani Prezydent wspomniała, wykonanie CIT-u za III kwartał 
u nas jest minus 12 mln zł. To jest informacja z Izby Skarbowej, którą dostaliśmy 
przy planie 8 mln zł, czy 20 mln zł w budżecie jesteśmy do tyłu. Nie ma możliwości, 
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żeby odzyskać te środki. PIT na pewno pójdzie w dół. Proszę państwa bądźcie 
przygotowani, że w uchwale budżetowej na następny rok będą cięcia dotyczące 
wszystkich działań i nie wiem, jak damy radę, a zadania musimy realizować. 
Będziemy musieli to realizować i co z tego, że ustawodawca daje nam możliwość 
zadłużenia, ale dług trzeba zwrócić zawsze kiedyś, a trzeba mieć możliwość 
zwrócenia. Nie do końca mamy możliwość zadłużenia się, bo ciągle na nas ciąży 
zwrócenie podatku dotyczącego wyrobisk. Dopiero zaczęliśmy z tego wychodzić                   
i znowu wpadamy w kolejną dziurę. Miejmy tego świadomość i miejmy świadomość 
tego, że dotacje na przykład na kluby sportowe i mówię to teraz z pełnym 
przekonaniem nie będą w takiej wysokości, jak teraz. Wszelkie dotacje będą cięte 
i nie wiem, czy 50%, 80%, czy 30%? Wynagrodzenia będą zamrożone i mówię                 
z pełną świadomością i miejmy tego świadomość. Wiem, że będą naciski na was                
i was na nas, ale miejmy tego świadomość, ciężkie czasy nas czekają.  Podjęcie 
tej uchwały w takiej formie, która została zaproponowana powoduje to, że musimy 
zrobić korektę i jeszcze w tym roku bardzo drastyczne cięcia wprowadzić. Teraz 
działamy tylko i wyłącznie na podstawie informacji, które nie są na szczęście 
podstawą do korygowania budżetu. Uchwała podjęta i  te podjęte uchwały są 
wytyczna do korygowania budżetu i my ten budżet będziemy korygować. Inaczej 
się koryguje budżet o 3 mln zł, bo taki skutek mniej więcej tych uchwał i zarządzeń 
pani Prezydent, o których mówiła, a dotyczące między innymi ulg związanych                      
z wynajmem, to jest ok.3 mln zł. Pamiętajmy, że nasze jednostki też nie działają, 
MOSiR nie pobiera dochodów z tytułu opłat za wszystkie imprezy i to też nie 
wpłynie. Nie mamy na ten moment tego oszacowanego jeszcze, ale w związku                     
z tym, że tych imprez dużo nie było, to praktycznie nie będzie tych dochodów. 
Kolejne 500-600 tys. zł. Miejski Ośrodek Kultury, to akurat inna sytuacja, bo to 
jest osoba prawna i tutaj nie wyliczamy. Miejski Ośrodek Kultury dostanie obciętą 
dotację w tym roku na działalność kulturalną. Takie działania nas czekają i my 
teraz nad tym pracujemy i nie wiemy, jak się obracać? 
 
Tadeusz Sławik- Radny RM 
Wracamy do uchwały.      
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję, czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Tadeusz Marcol- Radny RM 
Panie Skarbniku, jeżeli chodzi o pierwszą uchwałę podjętą na początku kwietnia 
dotyczącą odroczenia podatku od osób prawnych, to czy odnosi pan wrażenia teraz 
takiego, że w związku z tym, co teraz robimy, to znowu spowoduje taką sytuację, 
że osoby fizyczne będą nierówno traktowane z osobami prawnymi, bo osoby 
fizyczne o odroczenie  nie będą mogły wystąpić. Więc poprawka powinna być do 
dwóch uchwał, a nie do jednej i takie jest moje zdanie. Druga rzecz, w świetle tych 
rozwiązań przyjętych w uchwale, którą dzisiaj oglądamy i braku jak gdyby 
doprecyzowania ścisłego pojęcia przedsiębiorców, gdzie w polskim prawie jest kilka 
definicji i w większości się pokrywają. Natomiast chodzi mi o coś takiego, jak spółka 
cywilna która z tego, co pamiętam w różnych rozwiązaniach firm miejskich które 
gdzieś występują, to coś takiego się spotykało i widziałem coś takiego                                      
w większych firmach. Spółka cywilna nie będąc przedsiębiorcą nie wystąpi według 
tych rozwiązań o zwolnienie.   
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Pierwsze pytanie, powtarzam jeszcze raz, że pierwsza uchwała nie dotyczyła osób 
prawnych w żadnym zakresie dotyczącym zwolnienia. Myśmy przesunęli termin…        
i nie odroczenie, ale przesunęliśmy termin płatności, a odroczenie to jest coś 



17 
 

innego. Nie patrzmy z punktu widzenia prawa cywilnego, tylko patrzymy z punktu 
widzenia ordynacji podatkowej i przepisów ustawy o opłatach i podatkach  
lokalnych. Tutaj nie ma kolizji w prawie. Ustawodawca w ustawie o tarczy 1.0, 2.0 
wskazał, jakie są możliwości dla gmin. Pierwszy, to art.15b, art.15w i pierwsza 
rzecz, to możliwość przesunięcia terminu płatności i to zrobiliśmy dla wszystkich 
bez względu na sposób prowadzenia działalności gospodarczej. Ważne, że płaci 
podatek i nie dotyczy osób fizycznych na przykład za mieszkanie, to tego nie 
dotyczy, tylko tam gdzie jest związane z prowadzoną działalnością gospodarczą. 
Druga rzecz, zwolniliśmy osoby fizyczne prowadzące działalność gospodarczą                      
w pełnym zakresie tj.wszystkie bez wyjątku na trzy miesiące, bo do tego mieliśmy 
prawo. Zwolniliśmy podmiotowo, bo tutaj też był taki argument, że to jest ulga 
podmiotowa. Ta ustawa wprowadziła podmiotowość, bo do tej pory było 
zaprzeczenie wszelkim normom, czyli nie można było zwalniać podmiotowo. 
Myśmy zwolnili podmiotowo wszystkie podmioty. Druga sprawa dotycząca drugiego 
pytania, spółka cywilna. Jeszcze raz czytam „zwalnia się z podatku od 
nieruchomości grunty, budynki i budowle związane z prowadzoną działalnością 
gospodarczą” i spółka cywilna prowadząca działalność gospodarczą też jest 
zwolniona, jeżeli jest w jej działalności ta wskazana w rozporządzeniu dotyczącym  
COVID. Pamiętajmy, że bardzo ważną rzeczą jest deklaracja i to podatnik składa 
deklarację i oświadcza, że w tym zakresie. Ponieważ nikt tego fizycznie na ten 
moment i to nawet Ministerstwo pisze, że nie jest w stanie tego sprawdzić, bo mają 
pięć lat na kontrolę.  Proszę mi wierzyć, zajmowałem się kontrolą i wiem, jak to 
wygląda i na pewno będzie dużo wniosków o przeprowadzenie kontroli, bo tak to 
wygląda. Natomiast, to przedsiębiorca oświadcza, jakim jest przedsiębiorcą i w 
jakim zakresie i nie prowadzi działalności gospodarczej. On może sobie korektę 
złożyć dotyczącą części działalności gospodarczej i może to zrobić, bo jeżeli 
stwierdzi, że dla całej działalności jego płynność finansowa została naruszona, to 
w całości może. Pamiętajmy o tym, nasza uchwała jest bardzo szeroka. Czy wiedzą 
państwo, które z okolicznych miast podjęło uchwałę? Nikt, a nawet nie przedłużają 
terminów, bo gminy też są pod kreską i czy się to komuś podoba, czy nie. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję, czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania? 
 
Tadeusz Sławik- Radny RM 
Panie Przewodniczący, zaraz złożę wniosek. Natomiast, kluczowy w naszej ocenie 
był rozdział czwarty rozporządzenia i pan Skarbnik to odczytał, co pozwoliło 
wyjaśnić liczne wątpliwości, czy firmy które prowadzą częściową działalność i takiej 
terminologii używam teraz, a nie tej w aktach normatywnych i czy będą mogły 
skorzystać? Z tej wykładni wynika, że będą mogły skorzystać i to nas uspokoiło. 
W związku z tym składam wniosek formalny o zmianę porządku obrad, aby uchwałę 
która została odczytana, jeśli taka będzie wola Rady, a by zdjąć z porządku obrad.  
Potem zakładam, że będzie wola przegłosować następne uchwały, ale oczywiście 
będziemy się również tym mechanizmom przyglądać i jeśli uznamy, że cos należy 
poprawić, to dalej o tym będziemy chcieli rozmawiać. Cieszy mnie ta dyskusja, bo 
najpierw była bardzo ogólna dyskusja, ale potem doszliśmy do meritum sprawy, 
co było tutaj istotą rzeczy i cieszę się, że w porozumieniu jesteśmy w stanie tak 
bardzo ważną uchwałę podejmować. To, co pan Skarbnik powiedział, to mnie 
jeszcze bardziej cieszy, bo…, a jak to zrobili inni? My mamy własny rozum i mamy 
własne przemyślenia i możemy być prekursorami, bo istotą rzeczy nie było to, 
żebyśmy byli pierwsi, ale uważam chronimy ważny interes miasta również 
finansowy. Jeżeli firmy pozostaną i być może dzięki tym działaniom samorządu, a 
przede wszystkim rządowym działaniom, to będą w przyszłości podatnika i to jest  
… interes również budżetowy i z tym przekonaniem możemy głosować za 
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podjęciem tej uchwały. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuję, proszę dokończyć wniosek formalny, a pan Skarbnik uzupełni swoją 
wypowiedź.  
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Pewnie przejdziemy do bieżącego głosowania, oczywiście do tej uchwały jest 
autopoprawka, bo chodziło o to, żeby rozszerzyć zakres korekty deklaracji. Kolejna 
uchwała dotyczy i tutaj jest kuriozum pamiętajmy o tym, bo mówiłem, że nasze 
uchwały będą dopiero kontrolowane i będziemy pierwsi. Standardowo jest tak i to 
wszyscy wiemy o tym, że przepisy prawa lokalnego wchodzą w życie 14 dni od 
dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym. Wojewoda ogłosi to 22 maja, czyli nie do 
końca byśmy objęli wszystkich przesunięciem terminu płatności, a chcemy to 
zrobić i dlatego jest druga uchwała, która zmienia termin wejścia w życie uchwały, 
którą podjęliśmy, czyli z dniem ogłoszenia. Takie są sugestie Ministerstwa i mamy 
tak, żeby potem nie było, że ktoś powie, że nie miał okazji skorzystania z tego, bo 
termin płatności minął.  Każdy będzie miał i uważam, że tak to powinniśmy zrobić.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
Dziękuje, przechodzimy do głosowania wniosku formalnego. 
 
Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad – wycofanie projektu uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój  został przyjęty głosami: za – 20, przeciw 
– 1, wstrzymujących się – 1 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła wniosek. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu. 
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie przesunięcia terminu płatności podatku od nieruchomości na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 
Opinia Komisji Budżetu i Skarbu– pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VI.55.2020  w sprawie przesunięcia terminu płatności podatku 
od nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, została przyjęta 
głosami: za – 22, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20  do niniejszego 
protokołu. 
 
Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
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uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości. 
 
Opinia Komisji Budżetu i Skarbu– pozytywna.  
  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr VI.56.2020  w sprawie zwolnienia z podatku od 
nieruchomości, została przyjęta głosami: za – 22, przeciw – 0, 
wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21  do niniejszego 
protokołu. 
  
 
Ad. 10. 
Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta. 
Nie wniesiono. 
 
Ad.11. 
Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój za 
2019 rok: 

 Polityki Gospodarczej i Bezrobocia, 
 Edukacji, 
 Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego,  
 Rodziny i Polityki Społecznej, 
 Kultury, Sportu i Turystyki, 
 Gospodarki Komunalnej, 
 Gospodarki Przestrzennej, 
 Skarg, Wniosków i Petycji. 

 
Sprawozdania stanowią załączniki nr 22-29 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12 
Wolne głosy i wnioski 
 
Michał Urgoł- Radny RM 
Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, dobiegł końca okres składania wniosków do 
budżetu obywatelskiego i w sytuacji, jakiej się obecnie znajdujemy wiem, że                       
w niektórych dzielnicach, osiedlach nie trzeba przeprowadzać głosowania, 
natomiast są również osiedla i sołectwa, w których głosowania są niezbędne, czyli 
wynikają z uchwały. Moje pytanie, czy Miasto podejmuje jakieś prace nad zmianą 
tej uchwały, co do sposobu głosowania? Ponieważ mamy czas do końca czerwca, 
czy też do połowy czerwca, aby budżety obywatelskie przegłosować, a w świetle 
tej sytuacji, w której się znajdujemy, to sobie nie wyobrażają mieszkańcy, żeby się 
spotkać w sto osób w jednej sali.   
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Jesteśmy przygotowani w tym temacie na dwa warianty, ponieważ od czasu kiedy 
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pojawiła się pandemia zastanawialiśmy się, jak to będziemy mogli rozwiązać? 
Mamy dwie propozycje i trochę uzależnialiśmy tą jedną od tego, czy będą zmiany 
rządowe wprowadzone, jeżeli chodzi o poluzowanie, czy odmrażanie zakazów. 
Propozycje są takie, że już pierwsze pomysły do zmiany uchwały są i jeśli nie 
będzie możliwości większych spotkań, niż dotychczas, bo teraz się mówi                                   
o pięćdziesięciu osobach ewentualnie, to należałoby podjeść do zmiany uchwały                   
i sposobu głosowania. Natomiast, gdyby się okazało, że jest możliwość większych 
spotkań, to wówczas takie spotkania byłyby. To nie dotyczy w tym roku wszystkich 
osiedli i sołectw, więc nie będzie wielu spotkań, natomiast muszą się akurat odbyć 
i na pewno budżety obywatelskie będą normalnie na chwilę obecną realizowane.  
 
Stefan Woźniak- Radny RM 
Panie Przewodniczący, Pani Prezydent. Mam takie pytanie, bo spółdzielnie 
mieszkaniowe i na przykład spółdzielnia „Nowa”, czy Górnicza Spółdzielnia 
rozdawały maseczki tak, jak tutaj Wiceprezydent powiedział i dlaczego pani 
Prezydent dwa bloki, które należą do Urzędu Miasta nie dostały? Wczoraj byłem na 
tych blokach, jako Przewodniczący Osiedla i nie dostały te bloki. Tak było trudno 
zadzwonić do Zarządu Osiedla i dwa bloki bym rozniósł w dziesięć minut.  
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Panie Przewodniczący, dystrybucja była organizowana w taki sposób, że wszyscy 
właściciele, czyli Miejski Zarząd Nieruchomości i jeśli to są nasze bloki, to MZN 
powinien otrzymać maseczki i roznieść. Jeśli tam nie zostały rozniesione, to 
oczywiście musi to być zrobione, bo była umowa taka, że wszyscy otrzymują po 
jednej maseczce na mieszkanie. Więc jeśli tego jeszcze nie zrobiono, to zaraz 
będziemy się kontaktować z panią Dyrektor. Czyli spółdzielnie wszystkie, MZN                        
i później Sołtysi byli odpowiedzialni za dystrybucję. Kto sobie zorganizował jakieś 
wsparcie Straży Pożarnej, OSP, czy kogoś innego, to już w tym zakresie było, a 
tutaj zaraz sprawdzimy ten temat. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta 
Myślę, że po prostu przy pakowaniu, bo u mnie też wystąpił niecały blok, więc 
wstrzymałem i po kontakcie ze Strażą Miejską, która nam dostarczała zostanie to 
uzupełnione.  
 
Grzegorz Mosoń- Radny RM 
Chciałem jeszcze zadać pytanie pani Prezydent nawiązując do pytania radnego 
Urgoła tzn. na jednostkach pomocniczych, gdzie nie będzie trzeba głosować 
budżetów obywatelskich, a wymagane są Statutem ogólne zebrania mieszkańców, 
to też podobnie będą przekładane, bądź odwoływane? W Statucie jest, że musi być 
raz w roku ogólne zebranie mieszkańców.  
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Na razie przekładamy. Czekamy, jakie będą … rządowe. 
 
Tadeusz Sławik- Radny RM 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Będę chciał podziękować za bardzo 
ważne działania na rzecz Miasta, a dotyczące kluczowej inwestycji remontu 
wiaduktu. Uchwałę podjęliśmy we wrześniu, albo sierpniu i potem trwały zabiegi, 
aby pozyskać pieniądze zewnętrzne i o 15 mln zł zabiegał przez długi czas Poseł 
Grzegorz Matusiak. To były zabiegi u pana Wojewody i sam byłem świadkiem kilku 
rozmów u pana Dyrektora i Wojewody, jak również u Premiera Rządu, bo nawet na 
tym szczeblu było.  To nie jest kwestia taka, że ktoś ma wyłącznie kontakty 
polityczne, ale to trzeba było merytorycznie udowodnić, że to jest tak ważne. Stąd 
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pan Wojewoda był dwa, albo trzy razy w Jastrzębiu i nie wiem, czy państwo wiecie 
o tym, na zaproszenie pana Posła i spotkaliśmy się w biurze poselskim, bo chciał 
to widzieć, jakie ma znaczenie dla miasta? Niby wszystko jasne, ale też zadał sobie 
trud przyjazdu do naszego miasta na zaproszenie pana Posła Grzegorza Matusiaka. 
Ostatecznie te pieniądze znaczące udało się pozyskać. Myślę, że powinna pani 
Prezydent również podziękować, ale ja dziękuję panu Posłowi za starania                                     
i skuteczne działanie, bo potrafił znaleźć argumenty merytoryczne, bo 
zabiegających są dziesiątki.  Ponieważ, to nie jest tak, że każdy znajomy to 
dostaje, tutaj jeszcze musi przesądzić inny element tj.merytoryczny. Dziękuję 
bardzo. 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
W związku z obecną sytuacją, w jakiej znaleźliśmy się i nie tylko nasze miasto, ale 
cała gospodarka i każda złotówka jest ważna. Wiemy, że nasza strategiczna 
inwestycja, czyli budowa nowego wiaduktu i ronda na zbiegu ulic Al.J.Piłsudskiego, 
ul.Północnej i ul. Granicznej jest również bardzo oczekiwana przez mieszkańców                  
i bardzo duże utrudnienia są z tym. Rzeczywiście tutaj dziękuję panu Radnemu 
Sławikowi, który od razu deklarował, że będzie wspierał starania o dofinansowanie. 
Z tego miejsca i oczywiście już na piśmie dziękowałam panu Posłowi Grzegorzowi 
Matusiakowi i podziękowałam panu Posłowi Krzysztofowi Gadowskiemu, bo                            
z jednej i drugiej strony miałam informacje i wsparcie, oraz kontakty osobiście                   
z pracownikami Ministerstwa. Dzięki temu, że pan Poseł Gadowski takie kontakty 
uruchomił, ale również tutaj z tego, co wiem i wprawdzie nie uczestniczyłam                         
w spotkaniach, które były organizowane przez pana Posła, ale z tego, co wiem 
uczestniczył również w spotkaniu z panem Wojewodą. W efekcie pewnie pracy 
wielu osób, za co wszystkim dziękuję i również państwu, którzy w Departamencie 
ściśle nad tym pracowali i bardzo dziękuję, bo na pewno mieszkańcy będą z tego 
bardzo zadowoleni.   
 
Andrzej Matusiak- radny RM 
Chciałem się zapytać pani Prezydent w związku z informacją, którą pani 
przedstawiła odnośnie nieotwierania przedszkoli i żłobka mam pytanie, czy to jest 
ostateczna decyzja do 24 maja? Czy w międzyczasie może się coś zmienić, żeby 
to było konkretnie powiedziane dzisiaj i jak wygląda sytuacja w przedszkolach 
prywatnych? 
 
Anna Hetman- Prezydent Miasta  
Myślę, że dzisiaj dopiero będą przegłosowane rozporządzenia, o których mówił pan 
Premier, ale z wytycznych które już otrzymaliśmy i mimo tego, że nie ma 
rozporządzenia od Ministra Edukacji i chyba od Wojewody dotyczące organizacji 
pracy w żłobkach i przedszkolach wynika z tego, że to organy prowadzące 
podejmują decyzję o tym, kiedy będą żłobki i przedszkola otwarte.  Mówiąc                            
o otwarciu odnoszę się tylko i wyłącznie do naszych publicznych placówek, czyli do 
wszystkich publicznych przedszkoli i żłobka publicznego. Organy prowadzące 
niepublicznych żłobków i przedszkoli  podejmują samodzielnie decyzje i w to już 
nie wnikamy. Ponieważ prawdopodobnie, jeżeli dzisiaj będzie podjęte 
rozporządzenie dotyczące wydłużenia zasiłku opiekuńczego do 24 maja, to zasadne 
byłoby ze względu na bezpieczeństwo, aby rodzice dzieci małych, czyli żłobkowych 
i przedszkolnych jednak jeszcze pozostali z nimi w domu ze względu na to, że u 
nas akurat w Jastrzębiu zwiększa się liczba zachorowań. W tej chwili najważniejsze 
jest zdrowie i życie dzieci i rodzin naszych jastrzębskich, dlatego wczoraj 
poinformowałam, że jeśli ta decyzja będzie utrzymana przez Rząd i dzisiaj będą 
podejmowane rozporządzenia, to do 24 maja nasz żłobek i przedszkola będą 
zamknięte. Jeśli będzie taka sytuacja, że będą osoby naprawdę w sytuacji trudnej, 
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czyli matki i ojcowie, którzy będą musieli iść do pracy, a nie będą mieli z kim 
zostawić dzieci, to będziemy się zastanawiać nad tym, jak opiekę zorganizować. 
Już w tej chwili zbieramy takie informacje, ale z informacji płynących od 
dyrektorów wynika, że na chwilę obecną jeszcze nie mają do końca 
sprecyzowanych przemyśleń dotyczących procedur opiekowania się dziećmi. 
Wytyczne z Ministerstwa są wyraźne, że to dyrektor we współpracy z organem 
prowadzącym musi przygotować dokładne procedury dotyczące bezpieczeństwa. 
Tam chodzi o zabezpieczenie w środki zabezpieczające, czyli maseczki, rękawiczki, 
fartuchy i zorganizowanie w taki sposób zajęć, aby były one bezpieczne dla 
wszystkich. Mówi się o tym, żeby w pierwszej kolejności przyjmować dzieci tych 
osób, które są pracujące i na pierwszej linii frontu, czyli dzieci lekarzy, policjantów. 
Czyli te zawody, które normalnie tak naprawdę funkcjonują i pracują. Dlatego ten 
najbliższy czas i najbliższy tydzień przede wszystkim będzie poświęcony temu, aby 
dyrektorzy przygotowali procedury i procedury muszą być naprawdę dobrze 
przemyślane. Czyli tak, aby później żaden rodzic nie miał wątpliwości i roszczeń                         
w stosunku do placówki, ani też dyrektor nie miał wątpliwości, że nie zabezpieczył  
właściwie dzieci, bo to się liczy najbardziej. Dlatego już od dzisiaj dyrektorzy                          
w kontakcie z naczelnikiem ustalają pewne podstawowe wytyczne, a szczegóły to 
każda placówka i każdy dyrektor będzie indywidualnie ustalał procedury.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta 
Szanowni Państwo, Pani Prezydent, Szanowni Radni dziękuję za udział w stu 
procentach w sesji bardzo ważnej gospodarczej w dobie epidemii. Myślę, że 
zdajemy ten egzamin odpowiedzialności za nasze Miasto i naszych mieszkańców. 
Wszystkim wam i mieszkańcom życzę przede wszystkim odporności i obyśmy 
przetrwali ten trudny czas i razem wspólnie pracowali na rzecz naszego Miasta. 
Wszystkiego dobrego.  
 
Ad. 13 
Zakończenie obrad Sesji  
 
Piotr Szereda - Przewodniczący  Rady Miasta   
Sesję VI Zwyczajną uważam za zamkniętą. Dziękuję bardzo.   
 
 
Protokołowała 
Alicja Kogut 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


